 
English Thought and Culture

المحاضرة السادسة 


Foundations and factors influencing the English Thought & Culture
الأسس و العوامل التي أثرت على الفكر و الثقافه الإنجليزية

1- Invasions (Politics & Economy)الغزوات
2- Roman & Greek teachings and philosophies  الفلسفه و  الدراسات الرومانية و  اليونانيه
3- Religions (Judaism & Christianity) الديانات ( اليهوديه و المسيحية)
4- Theories, Movements, & Revolutionsالنظريات , التحركات و الثورات
5- Media & Technologyوسائل الأعلام و التكنولوجيا
6- Geography and location الجغرافية و الموقع
7- Contributions of other nations and cultures (like the Islamic and Arabic contributions) مساهمه الأمم و الثقافات الأخرى كالثقافه الأسلامية و العربيه




Foundations and factors influencing the English Thought & Culture :  الأسس و العوامل التي أثرت على الفكر و الثقافه الإنجليزية


Part 2: Greek & Roman effects (teachings, philosophies, & laws)   التأثير الروماني و اليوناني ( الدراسات و الفلسفه و القانون)

The Roman Empire, at its height, included about a fourth of Europe, much of the Middle East, and the entire northern coastal area of Africa. Its millions of people spoke many languages and worshipped different gods, but they were united by the military power and government of the Romans. The city of Rome grew from a farming village in central Italy to become the capital of the huge empire.

The Roman Empire fell apart almost 1500 years ago, but it still influences our lives. More than 300 million persons speak languages directly related to Latin, the Roman tongue. Many words in English and in other languages come from Latin. Roman law provided the basis of the law of most European and American nations. http://terkno.wrytestuff.com/swa134118.htm 


شملت  الإمبراطورية الرومانيه ( في أوجها) ربع أوروبا تقريباً و الكثير من الشرق الأوسط ومنطقة الساحل الشمالي من أفريقيا برمتها , حيث الملايين من الناس يتكلمون الكثير من اللغات المتضاربه و يعبدون ارباباً مختلفين إلا أنهم كانوا متحدين بالقوى العسكريه و الحكومه الرومانيه , و نمت مدينه روما من قرية زراعيه تقع في منتصف ايطاليا لتصبح عاصمه الإمبراطورية العظيمه .
سقطت الإمبراطورية الرومانيه منذ حوالي 1500 سنه  إلا أنها لا تزال ذات تاُثير واضح في حياتنا إذ لا يزال هنا ما يفوق 300 مليون شخص يتحدث لغات تتصل مباشرة باللغة اللاتينيه ( التي هي اللغة الرسميه لدى الإمبراطورية الرومانيه ) و الكثير من الكلمات الإنجليزية و من مختلف اللغات نبعت من اللغة اللاتينيه , و كما ان القانون الروماني زود الأمه الأمريكيه و الأوروبيه بالدعائم و الأساسيات

The Roman Empire and Christianity 
 
Christianity became the state religion of the Roman Empire in 380 AD.
http://en.wikipedia.org/wiki/Persecution_of_Christians_in_the_Roman_Empire 

الإمبراطورية الرومانيه و المسيحيه : 
أصبحت المسيحيه هي الديانه الدوليه ( الرسميه ) للأمبراطورية الرومانيه عام 380 ما بعد الميلاد


· The Roman Emperor Constantine’s ‘Conversion’
One of the supposed watersheds in history is the ‘conversion’ of the Roman emperor Constantine to Christianity in, or about, 312 AD. 

الإمبراطور الروماني قسطنطين (التحول إلى المسيحيه )
أحد أهم النقاط القياسيه في التاريخ هي تحول الإمبراطور الروماني قسطنطين  Constantine  إلى المسيحيه و دخوله فيها حوالي 312 بعد الميلاد .

· The ‘triumph’ of Christianity
Contemporary Christians treated Constantine’s conversion as a decisive 
moment of victory for Christianity .
http://www.bbc.co.uk/history/ancient/romans/christianityromanempire_article_01.shtml 

إنتصار المسيحيه : 
إعتبر المسيحيين المعاصرين دخول الإمبراطور قسطنطين في الديانه المسيحين أنتصاراً للدين المسيحي .

-----------------من هنا تبدأ المحاضرة و ما قبلها تكرار للمحاضرة السابقة --------------------


The Council of Nicaea 325 AD, (under the Roman Emperor Constantine's influence).
The First Council of Nicaea was the first ecumenical council of the Catholic Church. Most significantly, it resulted in the first, extra-biblical, uniform Christian doctrine, called the Creed of Nicaea.

مجلس الشورى نيكيا عام 325 ما قبل الميلاد : ( تحت حكم الإمبراطور الروماني قسطنطين ) 

وكان مجلس نيكيا للشورى أول مجلس عالمي للكنيسه الكاثوليكية ,وكان من أهم ما نتج عنه هو ظهور أول مذهب مسيحي خارج الكتاب المقدس و أطلق عليه عقيده النيكيا  أو النيقية Creed of Nicaea



Effects of the Council 

The long-term effects of the Council of Nicaea were significant. For the first time, representatives of many of the bishops of the Church convened to agree on a doctrinal statement. Also for the first time, the Emperor played a role, by calling together the bishops under his authority, and using the power of the state to give the 
Council's orders effect.
http://en.wikipedia.org/wiki/First_Council_of_Nicaea

أثر مجلس الشورى :
وكانت أثارة طويلة الأامد هي الأأكثر أهمية و بروزاً  فقد عقد للمرة الأولى ممثلين من اساقفه الكنيسه  للموافقه على البيان العقائدي كما ولعب الإمبراطور دوراً للمرة الأولى عن طريق استدعاء الأساقفة معا تحت سلطته، واستخدام سلطة الدولة لإعطاء المجلس أوامر التنفيذ.


The Council declared that Jesus the Son was true God, co-eternal with the Father and begotten from His same substance. Under Constantine's influence, this belief was expressed by the bishops in the Nicene Statement. which would form the basis of what has since been known as the Nicene Creed.
Its main accomplishments was settlement of the Trinitarian issue of the nature of
The Son and his relationship to God the Father.
http://en.wikipedia.org/wiki/First_Council_of_Nicaea#The Trinity 


وأعلن مجلس الشورى بان الإبن هو الإله الحقيقي و هو مخلداً مع الأب ( تعالى الله عن ذلك ) و تحت السلطه القسطنطينيه تم شرح هذا الإعتقاد بواسطه الأساقفه في البيان النيقي . والذي شكل أسساً للعقيدة التي عُرفت آنذاك بالعقيده النيقية Nicene Creed.

و كانت من أهم انجازاتها هي تسويه قصية الثالوث لطبيعه الأبن و علاقته مع الأب 


Trinity: الثالوث و هو يتكون من
1- God the Father الأب 
2- God the Sonالإبن 
3- God the Holy Spirit الروح القدس 






Part 3: Religions and their effects on ETC تأثير الأديان الأخرى: 

The major religions that have existed in Europe, UK, & USA
and their influences on the English thought & culture (ETC):
الأديان الأخرى التي تواجدت في أميركا و المملكه المتحده و تأثيرها على الفكر و الثقافه الإنجليزية :

· Christianity
Christianity became the state religion of the Roman Empire in 380 AD.
http://en.wikipedia.org/wiki/Persecution_of_Christians_in_the_Roman_Empire 

المسيحيه : أصبحت المسيحيه هي الديانه الرسميه للإمبراطورية الرومانيه سنه 380 بعد الميلاد 

· Judaism 
Judaism in Europe has a long history.
Jewish populations had existed in Europe, especially in the area of the former Roman Empire, from very early times. http://en.wikipedia.org/wiki/Jewish_history#Europe 

اليهوديه : كان لليهوديه تاريخاً طويلاُ في أوروبا .
و كان للمجتمع اليهودي وجودا في أوروبا وخاصة في المنطقة السابقه للإمبراطورية الرومانيه منذ بدايات الزمان .

· Islam
The influence of Islam and Muslims on ETC & Europe in General.
Spain and Muslims  (711 – 1492). Andalusia  Al-Andalus became the center or torch of light, knowledge, & sciences for all Europe. More details will be given in future lectures, God willing. 

الإسلام : أصبحت أسبانيا ( المعروفة بالأندلس ) منبعاً للمعرفه  والعلوم لأوروبا كافة و سيكون هناك المزيد من المعلومات حول ذلك في المحاضرات القادمه بإذن الله .

Religions and their effects on ETC

Assignment:

Try to think about, search, and discuss some examples and aspects of the effects of Christianity, Judaism, & Islam on the English, Western, and American thought, culture, economics, media, and politics (e.g., military aspects like invasion). 
· الواجب ! 
لا أحلل سرقه الأوراق أو تناقلها بين الطالبات أو بيعها بدون الرجوع لي ابداً , مع خالص تمنياتي بالتوفيق /Miss Haifa 
للتواصل معي لغرض الإستسفار هذا إيميلي hyoooooofi@msn.com 

